
Nejenom Podnikatelé, ale už i celý národ se
bouří! „Nouzový stav není cesta,“ kritizuje
opatření dokonce i budoucí populisticko-
eurohujerská vláda
- CZ24 News | 26. listopadu 2021

ČESKO: Stávající proticovidová opatření po mimořádném jednání vlády vyvolala bouři mezi
podnikateli. Končící vláda Andreje Babiše (ANO) vyhlásila nouzový stav a vydala soubor opatření,
která ruší vánoční trhy nebo konzumaci potravin v obchodních domech. Trhovci si stěžují, někteří
chystají žaloby. Nákupní centra považují zavření svých restauračních provozů za diskriminaci. Proti
opatřením se vymezila také budoucí vláda, koalice Spolu a PirSTAN.

Proti zákazům a omezením, které slouží k zastavení zhoršující se koronavirové pandemie se během
krátké doby vymezilo hned několik zásadních organizací. V čele s vyjádřením nastupující vládní
koalice Spolu a PirSTAN. Anticovid tým politického uskupení se vymezil proti novým omezením.

„Teď bohužel sklízíme dopady toho, že vláda neudělala nutné a námi doporučované kroky na začátku
podzimu. Vláda znovu přijímá opatření ve zmatku a nečekaně. Doufáme jen, že nouzový stav není
cesta, jak opět rozjet nekontrolované nákupy mimo zákonný rámec,“ stojí ve společném prohlášení
koalic Spolu a PirSTAN.

Koalice slibují, že budou další kroky vlády sledovat a jsou samy připraveny, realizovat svojí strategii
v boji s covidem, jakmile bude jmenována nová vláda.

 Likvidace trhovců a ohrožené hotely
Proti zrušení vánočních a adventních trhů se bouří, jak prodávající a trhovci, tak organizátoři trhů
nebo síť hotelů. Vláda od pátečních 18:00 zakázala konání vánočních trhů s výjimkou prodeje
stromků a kaprů. Na veřejných místech lidé také nesmí pít alkohol.

Zástupci firmy Taiko, která organizuje největší pražské vánoční trhy na Staroměstském náměstí, jsou
vládními opatřeními zakazujícími trhy šokováni. Označují je za absurdní a pro některé prodejce i za
likvidační, uvedla dnes řekla mluvčí Taika Hana Tietze. Problémy budou mít také prodejci, kteří si
vzali úvěr, z kterého pořizovali zboží. „Takže pro ty to bude likvidační,“ dodala.

Epidemická situace není dobrá, na vládě jsme proto přijali další protiepidemická
opatření. Provozovny stravovacích služeb, klubů a kasin bude od zítra možné navštěvovat
pouze od 5:00 do 22:00. Nebude také možné provozovat vánoční trhy a konzumovat
alkohol na veřejných místech. pic.twitter.com/48Wd6rNqVn

— Adam Vojtěch (@adamvojtechano) November 25, 2021

 

„Jsme v šoku a zoufalí. Zatímco obchodní domy a nákupní centra zůstanou otevřena, venkovní tržiště
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musí být uzavřena. Je to absurdní,“ řekla Tietze. Společnost doufá, že vláda organizátorům a
prodejcům nabídne kompenzace.

Na přípravě trhů pracovala společnost v průběhu celého letošního roku. Podle mluvčí se organizátoři
připravili i na zpřísněná opatření a kontroly očkovacích certifikátů návštěvníků trhů. „Najali jsme
nové zaměstnance, kteří se na přípravě a organizaci podíleli. Zrušili jsme také doprovodný program
a přichystali se na všechna nařízení,“ řekla Tietze.

Na zrušení trhů si také stěžují pražské hotely, které spoléhají na zahraniční turisty, kteří přijedou do
Prahy na adventní trhy a využijí ubytují se v centru.

Asociace hotelů a restaurací ČR (AHR) považuje zrušení trhů za velmi špatné rozhodnutí. Podle
prezidenta AHR Václava Stárka bylo totiž možné na nich dodržet režim podle požadavků hygieniků.
Zkrácení provozní doby restaurací je dalším omezením, které bude mít dopad na tržby. Je potřeba
znovu začít řešit kompenzace a probrat, zda slíbená podpora je dostatečná, dodává Stárek.

Podle pražského primátora Zdeňka Hřiba (Piráti) je rozhodnutí nehorázné a vláda by měla trhovcům
nabídnou adekvátní kompenzace. Na twitteru píše „Je paradox zrušit venkovní trhy třeba na náměstí
Republiky a vedle nechat fungovat přeplněné nákupní centrum. Toto rozhodnutí ze dne na den je
nehorázné vůči provozovatelům trhů i stánkařům,“ říká.

Je paradox zrušit venkovní trhy třeba na Náměstí Republiky a vedle nechat fungovat
přeplněné nákupní centrum. Toto rozhodnutí ze dne na den je nehorázné vůči
provozovatelům trhů i stánkařům, kteří si zboží často koupili na úvěr. Vláda musí
nabídnout finanční kompenzace stánkařům. pic.twitter.com/7trRJtaiMo

— Zdeněk Hřib (@ZdenekHrib) November 25, 2021

Českobudějovické trhy zvažují podat žalobu na stát
Organizátoři adventních trhů na českobudějovickém náměstí Art4promotion zvažují podat na stát
žalobu. Důvodem je zákaz konání vánočních trhů, uvádí organizátorka adventních trhů Lenka
Střítecká. Dodala, že žalobu zvažuje s dalšími provozovateli českých trhů.

„Je to úplná katastrofa, protože už máme veškeré náklady vydané, ale v tuto chvíli se nám stopnul
jakýkoliv zdroj příjmů. Jsme v absolutním šoku. Čekali jsme, že třeba přijde nějaká regulace, že se
nařídí roušky, respirátory, jako jsou v obchodních centrech. Ale že to úplně zakážou a ze dne na den,
to je vrchol, pro nás je to absolutně nepřijatelné,“ řekla Střítecká.

Art4promotion má smlouvu o provozování trhů s městem. Vedení Českých Budějovic už s předstihem
zrušilo akce, které chtělo pořádat. „Jednalo se o tradiční přílet anděla na náměstí a rozsvícení
vánočního trhu,“ uvedl českobudějovický primátor Jiří Svoboda (ANO). Dodal, že město uvažuje o
zvýšení kontrol strážníků především v centru Českých Budějovic. Městská policie by měla dohlížet na
dodržování opatření souvisejících s nouzovým stavem. „Bude se například jednat o konzumaci
alkoholu, podobně jako tomu bylo loni,“ uvedl Svoboda.

Budějovické adventní trhy se kvůli covidu neodehrály už loni. Jak řekla Střítecká, její firma
Art4promotion již dva roky musí rušit akci za akcí. „Dva roky žebráme o kompenzace, které nám
chodí v almužnách. Máme dva roky zákazy a dostáváme jen část nepokrytých nákladů. Nám zbyly z
firmy trosky a tohle je poslední hřebíček do rakve. Jsme vyřízení, frustrovaní,“ řekla Střítecká.
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Trhy v Českých Budějovicích začaly na náměstí 19. listopadu, kulturní program měl začít 26.
listopadu, kdy se mělo zároveň otevřít kluziště obklopující Samsonovu kašnu. Pořadatelé plánovali
zhruba 70 uměleckých vystoupení, na trhu je 90 stánků.

Diskriminace obchodních domů
Vláda také vyhlásila zákaz konzumace potravin v jídelních prostorách v obchodních domech.
Zákazníci si mohou v nákupním centru koupit jídlo, ale pouze s sebou. Konzumace ve vnitřních
prostorách je zakázaná.

Jan Kubíček, předseda Asociace nákupních center reaguje na aktuální opatření „Dnešní rozhodnutí
vlády v podobě zpřísnění podmínek pro jídelní zóny v nákupních centrech vnímáme jako
diskriminační.“

Zástupce asociace říká, že je to diskriminace obchodních domů. Nerozumí tomu, v čem jsou nákupní
centra odlišná od restaurací, které mohou poskytovat služby přes den bez omezení. „V průběhu celé
pandemie dodržují nákupní centra důsledně všechna nařízení a opakovaně prokázala, že nejsou
zdrojem nákazy.“ dodává.
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